
Referat af lokalrådsmødet den 8. august 2023 i Menighedshuset

Fremmødte: Svend Erik, Erik, Jane, John, Lizzie, Jes, Lone, Per, Jens, Hasse, Lisbeth, Anna Marie

Afbud: Britta, Ellen, Lene

Efterlyser afbud til møderne.

1. Referat fra sidste møde blev godkendt og underskrevet.

2. Endelig dagsorden blev fastsat.

3. Meddelelser.

Lone for Menighedsrådet: 28.6. var der præsentation af kirkegården med de nye hække. Der 
var efterfølgende koncert ved lokale kirkemusikere.
Grundlovsmødet bliver stort næste år med særlige hørehensyn. Telt med gulv og musik og 
pølser.
Studietur den 8.9. for menighedsrådsmedlemmer og ansatte i Hald-Kærby Sogn med 
ledsagere. Menigheden i sognet er velkommen til at deltage mod betaling. Seddel er lavet.
Seniorcafe 1.9. 15 års jubilæum.

Svend Erik for Ellen: Forsamlingshuset holder fællesspisning den 22.8.
FOF kommer på CSV med foredrag – Højskolesangbogen - 

Svend Erik for Lene: arbejder med at få renoveret forsamlingshusets toiletter.
Ingen beslutning om fællesspisning ved  borgermødet endnu. Holder møde 27.8.

Jes: Bogskab: Jens har repareret det. Godt med udlån.

Svend Erik: Driftstilskud kr. 2.500 modtaget fra Randers Kommune. Sparekassen tager 
stadig kontogebyr kr. 600 pr. år.

Fugleparaden: 
Jane har sendt en oversigt til Vagn over fejl på fugle. Vagn overtager reparationen af den 
sidste fugl. Vagn foreslår, at han vederlagsfrit gennemgår fuglene når de tages op og at de 
forstærkes med noget polyurethanskum. 

4. Opdatering på Loppemarked den 2.9.

Oplev Harmonika kommer og spiller. Det er et 4 mands orkester.  Elrofonden vil betale 
musik og husleje i forsamlingshuset og giver et beløb til øvrige omkostnionger.
Folder uddeles og hænges op i butikkerne i nærheden af Hald. Annonceres i Randers Onsdag
og Mariager Avis. John sørger for skilte på Haldvej. 

     4.a. Afsatsrampe til svævebanen på Aktivitetspladsen.

Sand holder ikke. John har et forslag på en hjemmelavet løsning i træ. Per foreslår en 
jordvold lavet af jord fra pladsen. Jens har gummimåtter på lager, som kan bruges. 
Minimumsmål undersøges. Løsning på problemet afventer ændringer af jordvoldene.

    4.b. Cykelbanen, udjævning af punkter.



Per: Mange gråbynker i hjertet sidste år. Breder sig, hvis de ikke klippes ned  med
plæneklipperen.  Derfor skal cykelbanen og de andre dynger jævnes (jordvolden og enden af
svævebanen) så plænetraktoren kan køre på dem. Per og Jens indhenter tilbud inden næste 
møde. Stenen på skolen bliver ikke passet. Evt. få skolen til det.

5. Arbejdslørdag på fælleden.

Lørdag den 30.9. kl. 9.00. Kaffe kl. 10.00.
Hvad gør vi ved stierne? Stålkanter?
Buskrydning på ukrudt, der køres væk.

6. Toiletbygning på Fælleden – status.

Line Marie fra landdistriktsservice har kontaktet CSV Skolen. Ingen svar endnu. Sagen 
drøftes bare ikke med Lokalrådet. Anne Hjortshøj kontakter forvaltningen. Vi afventer. 
Svend Erik meldder ud.

7. Borgermøde – fastsættelse af dato, aftale annoncering, drøftelse af indhold.

Udviklingsplanen er indfriet. Forslag fra Svend Erik: Borgermøde med fællesspisning 
engang i november. Dato aftales nærmere med forsamlingshuset. Gruppemøder og plancher. 
Jes og Svend Erik vil snakke sammen.

8. Velkomstfolder drøftelse af oplæg.

Svend Erik arbejder med revision af velkomstfolderen og har fået billeder af Niels Kondrup.
Tages på næste møde.

9. Fjernvarme i Hald – ny status.

Majken laver skrivelse så byens borgere kan søge tilskud til varmepumper. Der er midler i 
RegionMidt til fælles fjernvarme i landsbyer. Uggelhuse har fået. Kommunen har lovet at 
hjælpe med at undersøge det. For få tilmeldt fjernvarme i Hald. Biogas er måske løsningen. 
Lokalrådet går ikke videre.

10. Punkter til og dato for næste møde

Status på fælleden – jordprojekt

Borgermøde

Loppemarked

Toiletbygningen

Velkomstfolder

Juletræstænding

Skal Byportene på Tvedevej flyttes eller skal træerne beskæres.
Vedligeholdelse af Byportene.



Dato næste møde: tirsdag den 24.10.2023 kl. 19.00

Kagekone: Lone

Tidsforbrug 3 t         

Referent: Lisbeth


